
Zasedání č.11 Číslo materiálu:  6/51 

Komise: Komise pro životní prostředí 

Datum:   1. 6. 2020 v 16 hod v zasedací místnosti MÚ Kutná Hora, 

Václavské náměstí, 1. patro 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

Neomluven: 

Tomáš Klail, Martin Hlavatý, Milan Krčík, Mgr. Jana Červená, Ing. Lenka 

Dupalová, Josef Žáček, Klára Kocmanová 

Luděk Kment, Ing. Karel Macek, RNDr. Ivo Šanc 

 

Hosté: Mgr.,Bc. Šnajdr – místostarosta, Bc. Kateřina Hladíková 

Příští jednání: 13.7. 2020 

 

Návrh usnesení pro RM: 

 

      a) b e r e   n a  v ě d o m í  zápis z 11. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 1.6.2020 

      

 

1) program jednání komise, včetně krátkého komentáře: 

a) úvod, kontrola zápisu a reakce Rady města 

b) odpady 

c) vodní prvek 

d) buxusy 

e) různé 

f) závěr 

 

a) p. Hlavatý přivítal členy komise, proběhla kontrola zápisu z minulé komise 

- Rada města vzala minulý zápis na vědomí 

 

b) odpovědi na otázky vznesené pí. Červenou, které byly zaslány e-mailem, před zasedáním 

komise, odpovědi byly zaslány sl. Hladíkovou 

 

1) výsledky ankety na třídění odpadů 

Výsledky dotazníku, který je stále otevřený pro případné vyplnění dalších zájemců o nádoby 

na třídění a kompostéry. 

 

2) kdy došlo ke schválení podání žádosti o dotaci k pořízení nádob RM 

Dotace na nádoby je stále v procesu hodnocení, poskytovatel se ještě dotazoval na doplnění 

podrobností. Nyní nedokáži říct, kdy úředníci na SFŽP rozhodnou, dotace na kompostéry běží 

– zpracováváme projekt a budeme žádat kraj o vydání stanoviska, termín výzvy je do 30.7. 

a až poté bude SFŽP vyhodnocovat. 

 

3) zda již bylo požádáno, případně plány... 

Máme problém se sběrem papíru – výkupny nevykupují nebo nedávají finanční příspěvek, 

takže se nám plní kontejnery na papír. Po prošetření jsou v kontejnerech kartony 

nesešlápnuté a mnohdy je spíše kontejner plný vzduchu místo papíru. Svozy plastů jsme 

v současné době navýšili! Jezdí se v úterý a v pátek. Kontejnery na přidání nejsou a dochází 

už místa, kam by se mohlo přidávat. 

 

4) proběhly kontroly u právnických osob? - otázka likvidace odpadu souvisejícího s 

předmětem podnikání? (přeplněné kontejnery pro občany) 

Řeší odbor životního prostředí – kontroly podnikatelských subjektů 

 

5) rozšíření sběru rostlinných odpadů – Sídliště Šipší 

Kontejnery na bioodpad nemůžeme na sídliště kupovat, když si je občané musí koupit sami. 

Mohli bychom oslovit SVJ, aby kontejnery před své domy zakoupily. Sběrné nádoby na 

směsný komunální odpad je v majetku jednotlivých SVJ. 

Je zde vážné riziko, že pár občanů bude bio třídit a zbytek tam odhodí směsný odpad. Dojde 

ke znehodnocení objemu a kontejner bude vysypán spolu s komunálním odpadem. Osobně 

se toho na sídlišti bojím. Pokud to nebude hlídat někdo jako pan Hlavatý.  

 

Diskuze k jednotlivým bodům:  

pí. Červená se dotazovala, kdy bude možný nákup sběrných nádob, sl. Hladíková reagovala, 

že nejspíše až příští rok 

dále poukázala na přeplněný kontejner na sběr oblečení na Kaňku, kontaktovala firmu, která 



svoz zajišťuje a dostala vysvětlení 

také kontejner na sběr papíru u Pašinky je přeplněný, nejspíše od podnikatelů 

pí. Dupalová vznesla dotaz, jestli je zpracovaný plán kontrol podnikatelů,  

dále upozornila na kontejner na nápojové kartony v Malíně, který občané spíše plní papírem, 

znovu navrhla kontejner uzamknout, je schopna spolupracovat s MVE na otevírání 

kontejneru při vyvezení. Hlavatý znovu projedná s vedením MVE s tím, že je nutné zajistit 

odemčení v den svozu. 

Dále navrhla zvážení možností tzv. vertikálních zahrad. Hlavatý se pokusí sjednat schůzku 

s architektem města v této věci ( pí.Červená se připojí s problematikou kruhových objezdů ) 

p. Hlavatý – sběrny nevykupují papír, požádal ing. Pilce o projednání , zda by nebylo možné 

spalovat v EC a pokud pan Pilc neprojedná, prosí pana místostarostu, navrhuje nákup 

biopopelnic na sídliště, sl. Hladíková reagovala, že se bude řešit přes SVJ, OsV,  

dále informoval na odhozené chemikálie u kontejnerového stanoviště v Malíně – nahlásil na 

MP, nyní šetří státní policie 

pí. Červená navrhla ke kontejnerovým stanovištím umístit text: Děkujeme, že udržujete 

kontejnerové stání v čistotě. Děkujeme, že řádně třídíte. 

diskuse ohledně možnosti ukládání odpadů občany okolních obcí na sběrný dvůr v KH na 

základě požadavku mst. Doušové z počátku roku 2020.  

 

c) vodní prvek bude dle p. Lebdušky instalován do 12.6.2020 

d) Hlavatý upozornil na problematiku napadených buxusů. P. Šesták - jedná se o zavíječe 

zimostrázového, který napadl buxusy na nám. Národního odboje, v parku pod Vlašským 

dvorem, na hřbitově v České ulici, u chrámu sv. Barbory, buxusy byly postříkány 

insekticidem a ostříhány, měly by obrazit. Informaci o doporučeném postupu napíše do KL či 

na web města 

e) různé: 

p. Šnajdr – informoval o jednání mezi pivovarem a městem ohledně přítoku vody do 

Loreckého rybníčku, p. Klail opětovně navrhuje svést dešťové svody z ubytovny do rybníčku, 

dále požaduje, pokud klesne hladina vody pod určitou úroveň, aby Sparta nečerpala vodu 

pro zálivku trávníku. Komise opět doporučuje jednání všech zainteresovaných (Město, 

Sparta, MLaR, Pivovar ) k zajištění dostatku vody pro případnou závlahu. 

p. Žáček – pletí chodníků lidmi z veřejně prospěšných prací mu připadá nedůstojné bez 

nějakého konečného efektu. Myslí, že i tyto lidé dokážou vykonávat práci ve městě, která je 

užitečná. Likvidace plevelů se dá vykonávat kromě páry i chemicky, bodově a ne jenom 

Roundupem, podle druhu plevele s trvalým efektem. Co se týče použití herbicidů na hřbitově 

jak se zabrání jejich splachování do vsakovacích nádrží a tím šíření do spodních vod. 
p. Hlavatý se zeptá p. Krause. To učinil 2.6. s tím, že herbicidy se na hřbitově používají 

pouze v minimálním množství na nově vydlážděnou cestu. 

pí. Dupalová – je viditelný pokrok ve vzhledu města (květinová výzdoba), bylo by vhodné 

rozšířit také na sídliště ( informace z jednání Osadního výboru Šipší 1.6. – již bylo nabídnuto 

umístění květinových pyramid ) 

p. Klail – informoval o dohodě s TS na vzniku lučního porostu u SPŠ v Masarykově ulici 

- navrhuje stejné řešení za bloky budov 17.listopadu směrem k Lučanské 

- chválí využívání závlahových vaků, upozorňuje na to, že některé jsou prázdné 

pí. Červená – kruhový objezd Kaňk, žádá o osevní plán 

pyrotechnická vyhláška dotaz, proč se vyhláška nepřijala, kolik osob žádá město za rok o 

povolení uspořádání ohňostroje 

dotaz zda má město vyhlášku k omezení zalévání pitnou vodou 

pí. Kocmanová – dotaz, zda bylo s pořadatelem poutě dohodnuto, aby byly umístěny 

kontejnery na tříděný odpad 

 

f) Zasedání bylo v 17:40 hodin ukončeno 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

- KOŽP žádá vysvětlení, proč nebyla přijata vyhláška o omezení pyrotechniky a doporučuje, aby byl 

návrh předložen Zastupitelstvu města i bez doporučení Rady města 

- KOŽP doporučuje Radě města uložit Odboru ŽP předložit Plán kontrol podnikatelů v oblasti 

 nakládání s odpady 

- KOŽP doporučuje Radě města projednat s provozovatelem Sedlecké pouti posílení nádob na 

tříděné odpady a jejich vývoz a výměnu v průběhu pouti. 

 

 



3) Reakce rady města: 

Usnesení č. 417/20 k zápisu komise pro životní prostředí ze dne 1. 6. 2020 
Rada města b e r e n a v ě d o m í 

zápis z 11. zasedání komise pro životní prostředí ze dne 1. 6. 2020. 
 

Zapsal: p. Milan Šesták   Elektronicky ověřil: členové komise 


